

အမျိုးအစားသစ်ကိုရိုက်ခတ်ရန်ကူးစက်ရောဂါပြန့်ပွားမှုအတွက် အထူးစီမံချက်ဖြစ်သည့် အရေးပေါ်အသေးစားရန်ပုံငွေစသည့် အထူးထုတ်ချေးမှုဆိုင်ရာ ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုကင်းလွတ်ခွင့် လမ်းညွှန်

အရေးပေါ်အသေးစားရန်ပုံငွေစသည်တို့၏ အထူးထုတ်ချေးမှုဆိုင်ရာ ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုကင်းလွတ်ခွင့် နှင့်စပ်လျဉ်း၍ “ချေးငွေပြန်ဆပ်မှု ကင်းလွတ်ခွင့်မှာ ထုတ်ချေးမှုအမျိုးအစားအလိုက် တစ်ကြိမ်တည်းဖြင့်စုပေါင်းဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး၊ ချေးငွေရယူမည့်သူနှင့် အိမ်ထောင် ဦးစီးတို့သည် နေထိုင်သူအခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရပါက ချေးငွေပြန်ဆပ်ရန်ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် အကျုံးဝင်မည်” ဟုသတ်မှတ်ထားသည်ဖြစ်၍ အဆိုပါအချက်၏တိကျကျ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ပုံကို အသိပေးပါမည်။

ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုကင်းလွတ်ခွင့်အတွက် အဓိကကျသောအချက်များ

- ✓ ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုကင်းလွတ်ခွင့်ကို ရန်ပုံငွေအမျိုးအစားအလိုက် တစ်ကြိမ်တည်းဖြင့်စုပေါင်းဆောင်ရွက်ပါမည်။ (1) အရေးပေါ်အသေးစား ရန်ပုံငွေ (2) အထွေထွေထောက်ပံ့မှုရန်ပုံငွေမှ ပထမအကြိမ်ထုတ်ချေးပေးသည့်ပမာဏ (3) အထွေထွေထောက်ပံ့မှုရန်ပုံငွေမှ ကာလတိုးမြှင့် ထုတ်ချေးပေးသည့်ပမာဏ (4) အထွေထွေထောက်ပံ့မှုရန်ပုံငွေ ထပ်မံထုတ်ချေးခြင်း တို့ဖြစ်ပါသည်။
- ✓ ချေးငွေရယူမည့်သူနှင့် အိမ်ထောင်ဦးစီးတို့သည် နေထိုင်သူအခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရပါက ချေးငွေပြန်ဆပ်ရန်ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် အကျုံးဝင်ပါ သည်။ အခြားအိမ်ထောင်စုဝင်များ၏ အခွန်ထမ်းဆောင်မှုအခြေအနေနှင့် မသက်ဆိုင်ပါ။
- ✓ ဆုံးဖြတ်သတ်မှတ်မှုပြုမည့်ကာလနှင့် ဆုံးဖြတ်သတ်မှတ်မှုပြုရာတွင်အကျုံးဝင်မည့် အခွန်စည်းကြပ်မှုဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်များမှာ ရန်ပုံငွေ အမျိုးအစားအလိုက် ကွဲပြားပါသည်။ အသေးစိတ်ကို အောက်ပါပုံတွင်ကြည့်ပါ။
- ✓ အထက်ပါတို့အပြင် ကွယ်လွန်ခြင်းနှင့် ပျောက်ဆုံးသွားကြောင်းကြေညာထားခြင်း၊ လူမွဲစာရင်းခံယူခြင်းစသည့် ချေးငွေပြန်ဆပ်နေစဉ်တွင် လည်း ချေးငွေပြန်ဆပ်ရန် ခက်ခဲသည့်အခြေအနေရှိပါက၊ ချေးငွေအားလုံး သို့မဟုတ် ချေးငွေပြန်ဆပ်မှု တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကို ကင်းလွတ်ခွင့် ရရှိနိုင်သည့် အခါများလည်းရှိပါသည်။
- ✓ ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုဆိုင်ရာကာလကို ရန်ပုံငွေအမျိုးအစားအလိုက် ကာလတိုးမြှင့်ပေးပါမည်။

ဆုံးဖြတ်သတ်မှတ်မှုပြုမည့်ကာလနှင့် ဆုံးဖြတ်သတ်မှတ်မှုပြုရာတွင်အကျုံးဝင်မည့် အခွန်စည်းကြပ်မှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ

		ချေးငွေပြန်ဆပ်ရမည့် ပထမမြောက် ဘဏ္ဍာနှစ် (2022 ဘဏ္ဍာနှစ်)	ချေးငွေပြန်ဆပ်ရမည့် ဒုတိယမြောက် ဘဏ္ဍာနှစ် (2023 ဘဏ္ဍာနှစ်)	ချေးငွေပြန်ဆပ်ရမည့် တတိယမြောက် ဘဏ္ဍာနှစ် (2024 ဘဏ္ဍာနှစ်)	ဆုံးဖြတ်သတ်မှတ်မှုပြု ရာတွင်အကျုံးဝင်မည့် အခွန်စည်းကြပ်မှုဆိုင် ရာလိုအပ်ချက်များ
① အရေးပေါ်အသေးစားရန်ပုံငွေ		ယန်း သောင်း 20			2021 ဘဏ္ဍာနှစ် သို့မဟုတ် 2022 ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ နေထိုင်သူအခွန်ကင်း လွတ်ခွင့်
အထွေ ထွေ ထောက် ပံ့မှု ရန်ပုံ ငွေ	② ပထမဆုံးအကြိမ် ထုတ်ချေးသည့် ပမာဏ	ယန်း 45 သောင်း ယန်း သောင်း 60	(တစ်ဦးတည်းအိမ်ထောင်စု) (2 ဦးနှင့်အထက်ရှိသော အိမ်ထောင်စု)		2023 ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ နေထိုင်သူအခွန်ကင်း * လွတ်ခွင့်
	③ ကာလတိုးမြှင့် ထုတ်ချေးပေး သည့်ပမာဏ		ယန်း 45 သောင်း ယန်း သောင်း 60		
④ အထွေထွေထောက်ပံ့မှုရန်ပုံငွေ ထပ်မံထုတ်ချေးခြင်း				ယန်း 45 သောင်း ယန်း သောင်း 60	2024 ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ နေထိုင်သူအခွန်ကင်း * လွတ်ခွင့်

* ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုကင်းလွတ်ခွင့်ပြုပြီးသည့်နောက်တွင်လည်း ကိုယ်ပိုင်ရပ်တည်နိုင်ရေး ဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှု ထောက်ပံ့ကူညီရေးအဖွဲ့အစည်းစသည်တို့မှပြုလုပ်သော စဉ်ဆက်မပြတ်ထောက်ပံ့မှုများရရှိနိုင်ရန်အတွက် နောက်ဆက်တွဲဆောင်ရွက်မှုများရှိပါမည်။

ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုဆိုင်ရာကာလ၏ ကာလတိုးမြှင့်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍

(မှတ်ချက်) ချေးငွေရယူမည့်သူမှာ ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုဆိုင်ရာကာလကို လျှော့ချ လိုက်ပါက၊ သက်ဆိုင်တော့မည်မဟုတ်ပါ။ ကာလတိုးမြှင့်မည့်သူထံသို့ လူမှုဖူလုံရေးကောင်စီမှ ဆက်သွယ်ပါမည်။

① အရေးပေါ်အသေးစားရန်ပုံငွေ	2022 ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်ရက် မတိုင်မီတွင် ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုစတင်မည့် ထုတ်ချေးမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍၊ 2022 ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်ရက်အထိ (2023 ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုစတင်မည်)	
အထွေထွေထောက်ပံ့မှု ရန်ပုံငွေ	② ပထမဆုံးအကြိမ်ထုတ်ချေးသည့်ပမာဏ	2023 ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်ရက် မတိုင်မီတွင် ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုစတင်မည့် ထုတ်ချေးမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍၊ 2023 ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်ရက်အထိ (2024 ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုစတင်မည်)
	③ ကာလတိုးမြှင့်ထုတ်ချေးပေးသည့်ပမာဏ	
④ အထွေထွေထောက်ပံ့မှုရန်ပုံငွေ ထပ်မံထုတ်ချေးခြင်း	2024 ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်ရက် မတိုင်မီတွင် ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုစတင်မည့် ထုတ်ချေးမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍၊ 2024 ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကုန်ရက်အထိ (2025 ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုစတင်မည်)	

အထူးထုတ်ချေးမှုအတွက် ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် ပတ်သက်သည့် မေးခွန်းများ

မေးခွန်း 1 - ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုကင်းလွတ်ခွင့်ရယူရန်အတွက် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို မည်ကဲ့သို့လုပ်ဆောင်ရမည်နည်း။

အဖြေ 1 - နေထိုင်သူအခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်နှင့်သက်ဆိုင်သော ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုကင်းလွတ်ခွင့်၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းမှာ၊ ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုမစတင်မီ (ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုဆိုင်ခွဲကာလအတွင်း) တွင်၊ လူမှုဖူလုံရေးကောင်စီမှ ချေးငွေရယူမည့်သူထံသို့ တိုက်ရိုက်၊ လမ်းညွှန်မည်ဖြစ်သောကြောင့် စောင့်ဆိုင်းပေးပါ။ ထို့နောက် လိုအပ်သည့် စာရွက်စာတမ်းများကို လူမှုဖူလုံရေးကောင်စီထံတင်ပြပြီး၊ လျှောက်ထားရပါမည်။

မေးခွန်း 2 - နေထိုင်သူအခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရမရကို မည်သည့်နေရာတွင် အတည်ပြုစစ်ဆေးနိုင်ပါသနည်း။

အဖြေ 2 - သင်နေထိုင်သော မြို့၊ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာတွင် အခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရ သက်သေခံလက်မှတ်ကို ရယူခြင်းအားဖြင့် အတည်ပြုစစ်ဆေးနိုင်ပါသည်။ ထို့အပြင် ဘဏ္ဍာနှစ်အသီးသီးအတွက်အခွန်ထမ်းဆောင်မှုဆိုင်ရာအချက်အလက်များရယူနိုင်မည့်ကာလမှာ ယေဘုယျအားဖြင့် ဇွန်လနောက်ပိုင်းဖြစ်သော်လည်း မြို့၊ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာတွင် မေးမြန်းစုံစမ်းပေးပါ။

မေးခွန်း 3 - အဘယ့်အတွက်ကြောင့် ချေးယူခဲ့သောချေးငွေအားလုံးကို တစ်လုံးတည်း ကင်းလွတ်ခွင့် မပေးပါသနည်း။

အဖြေ 3 - အထူးထုတ်ချေးခြင်းပြုရာတွင် ချေးငွေထုတ်ပေးသည့်နည်းလမ်းအဖြစ် အရေးပေါ်အသေးစားရန်ပုံငွေ၊ အထွေထွေထောက်ပံ့မှုရန်ပုံငွေမှ ပထမအကြိမ်ထုတ်ချေးခြင်း၊ ကာလတိုးမြှင့်ထုတ်ချေးခြင်း၊ ထပ်မံထုတ်ချေးခြင်းဟူသည့် ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ငွေချေးပေးမည့်ကာလသတ်မှတ်ခြင်းနှင့် ရန်ပုံငွေပေးအပ်ခြင်းတို့ လုပ်ဆောင်နေခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုကင်းလွတ်ခွင့် ဆုံးဖြတ်သည့်နည်းလမ်းတွင်လည်း ချေးငွေထုတ်ပေးသည့်အချိန်ရှိ ငွေထုတ်ပေးသည့်ပမာဏနှင့် အစီအစဉ်တို့ အပေါ်မူတည်ပြီး ခေါင်းစဉ်အသီးသီးအတွက် တစ်လုံးတည်းကင်းလွတ်ခွင့်ပေးရန် သတ်မှတ်ထားပါသည်။ ချေးငွေပြန်ဆပ်ရမည့်အခါတွင်လည်း ချေးငွေရယူထားသည့်သူအတွက် ပြန်ဆပ်ရမည့်ပမာဏနှင့်ကာလများကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားထားပါသည်။

မေးခွန်း 4 - နေထိုင်သူအခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်တွင် နေထိုင်သူအခွန်မှ ဝင်ငွေရာခိုင်နှုန်းအတွက်သာ ကင်းလွတ်ခွင့်ရသည့်သူများ ပါဝင်ပါသလား။

အဖြေ 4 - မပါဝင်ပါ။

မေးခွန်း 5 - အရေးပေါ်အသေးစားရန်ပုံငွေနှင့် အထွေထွေထောက်ပံ့မှုရန်ပုံငွေ (ပထမအကြိမ်ထုတ်ချေးမှု) တို့၏ကင်းလွတ်ခွင့် ဆုံးဖြတ်သတ်မှတ်မှု၌၊ ချေးငွေရယူမည့်သူနှင့် အိမ်ထောင်ဦးစီးတို့သည် အသီးသီးကွဲပြားသည့် ဘဏ္ဍာနှစ်တို့တွင် ကင်းလွတ်ခွင့်ရနေပါက၊ ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုကင်းလွတ်ခွင့်ရယူရန် အကျိုးဝင်ပါသလား။

အဖြေ 5 - အကျိုးမဝင်ပါ။ ချေးငွေပြန်ဆပ်မှုကင်းလွတ်ခွင့် ဆုံးဖြတ်သတ်မှတ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ တူညီသော ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ချေးငွေရယူမည့်သူနှင့် အိမ်ထောင်ဦးစီးတို့သည် ကင်းလွတ်ခွင့်ရထားပါက အကျိုးဝင်ပါသည်။